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PROTOKÓŁ NR  18-14/2007 

z posiedzenia  
Komisji Samorządu i Ładu  Publicznego Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się  22 listopada   2007r.  
 
 
Posiedzenie  Komisja   rozpoczęła  o  godz. 15,00 
 
Obecność: 
Komisja  obradowała  w  5-osobowym  składzie, wg  załączonej listy obecności., która  
stanowi załącznik  nr  1  do niniejszego  protokołu  -  czyli było  quorum do podejmowania  
prawomocnych decyzji.  
 
Lista  pozostałych,  innych osób uczestniczących w  posiedzeniu Komisji  - stanowi załącznik  
nr 2  do protokołu.  
 
Prowadzący obrady  Jarosław   Gorecki - przewodniczący Komisji   powitał  wszystkich  
obecnych i  zaproponował  zmianę  do zaplanowanego  porządku  obrad,  który  stanowi 
załącznik  nr  3  do protokołu.  I  tak: 
Wprowadzić  druk  nr  458    - projekt  uchwały  w  sprawie zmiany  uchwały w  sprawie  
uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007  rok   (jako  punkt  2) 
Wprowadzić  punkt : przyjęcie  projektu  uchwały  w     sprawie  wyodrębnienia  za  rok 2008  
środków  finansowych  na  działalność  statutową jednostek pomocniczych -  wnioskodawca    
Komisja  Samorządu i Ładu  Publicznego ( jako nowy  punkt4).  
 
Komisja -  2 głosami za, przy 1 wstrzymującym  się – przyjęła tak poprawiony  porządek  
posiedzenia.  
Ostatecznie  jednak  -  co było  spowodowane chwilowymi  nieobecnościami  osób  
referujących  – Komisja   obradowała  wg  następującego  porządku  obrad: 
 
1. Przyjęcie    projektu uchwały  w sprawie  powiadomienia  o  obowiązku   

przedłożenia  oświadczenia  lustracyjnego. 
 
2. Przyjęcie    projektu uchwały    w sprawie wyodrębnienia  za  rok 2008  

środków  finansowych  na  działalność  statutową jednostek pomocniczych 
 
3. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały w sprawie  

uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007  rok -  druk nr 458  
 
 

4. Opiniowanie  projektu   uchwały  w sprawie  zasad ustalania i  poboru  
oraz  terminu  płatności i  wysokości  stawek opłaty targowej  na  terenie  
Miasta Gdańska  - druk nr 453.  

 

5. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta 
Gdańska na  rok  2008  - druk nr 456 -  w zakresie  działania  Komisji. 

 

6. Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie przejęcia  na własność gminy  
pojazdów  będących w  zarządzie Prezydenta Miasta Gdańska usuniętych  z 
dróg  publicznych  -  druk nr  431. 
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7. Opiniowanie  projektu  uchwały w sprawie Regulaminu  utrzymania 

czystości i porządku na  terenie miasta Gdańska  -  druk nr 437. 
 

8. Opiniowanie  projektu uchwały  w sprawie   obowiązków  osób 
utrzymujących  zwierzęta domowe, wyłapywania  bezdomnych zwierząt oraz 
zasad utrzymania  zwierzą gospodarskich na terenach wyłączonych z 
produkcji  rolniczej  -  druk nr 436. 

 

9. Informacja  przewodniczącego  Komisji w  sprawie: 
1) dalszych prac  nad   Statutem Miasta   Gdańska, 
2) jednostek  pomocniczych  miasta.   

 

10.  Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 
 

PUNKT 1 
Przyjęcie    projektu uchwały  w sprawie  powiadomienia  o  obowiązku   
przedłożenia  oświadczenia  lustracyjnego. 
 
Przewodniczący Komisji  Jarosław  Gorecki 
Zgodnie  z obowiązująca  ustawą  z 17 września   2007r.  o  zmianie  ustawy   o ujawnieniu  
informacji   o dokumentach organów  bezpieczeństwa   z lat  1944-1990  oraz  treści  tych  
dokumentów  zobowiązana  jest  do  powiadomienia  Sekretarza  Miasta  Gdańska  o  
obowiązku złożenia  oświadczenia  lustracyjnego  w  terminie  3 miesięcy  od  daty wejścia   
w  życie w/w  ustawy. 
Wnioskodawcą  przedmiotowej  uchwały  będzie  Komisja Samorządu  i Ładu  Publicznego.  
Jeśli nie ma  pytań  -  to  kto  z Państwa  Radnych  jest za przyjęciem projektu  uchwały  w tej  
sprawie  i  wystąpienia  z wnioskiem o  włączenie  go  do porządku obrad  najbliższej  sesji 
Rady.  
Za  2  głosy, przy 1 głosie  wstrzymującym  się – Komisja  przyjęła projekt  uchwały  w  tej  
sprawie.  
 
 

PUNKT  2 
Przyjęcie    projektu uchwały    w sprawie wyodrębnienia  za  rok 2008  środków  
finansowych  na  działalność  statutową jednostek pomocniczych 
 
Temat  omówił  Pan  Piotr  Spyra  - Dyrektor Biura  Rady Miasta  Gdańska. Powiedział  
między innymi, że 
Uchwałę  w tej  sprawie  Rada  podejmuje  co  roku, na  ten  rok  kwota  ta  wynosiła  2,5  zł  
na  osobę     zamieszkującą  na terenie  danej  jednostki pomocniczej.   Na  przyszły  rok 
proponujemy  również  2,5 zł  na  osobę  i taką  kwotę  zapisano   w projekcie  budżetu  na  
rok  2008.  
 

Ustalenia: 
Komisja  nie  podjęła  dyskusji  i  jednogłośnie  -  4  głosami za -  przyjęła przedmiotowy   
projekt   uchwały,  w którym ustala  stawkę na  jednego mieszkańca w  danej jednostce  
pomocniczej w  wysokości  2,50 zł   celem  wyodrębnienia  w  budżecie  miasta Gdańska na  
rok 2008  środków  finansowych przeznaczonych  na  działalność  statutową jednostek  
pomocniczych.  
 
Komisja  wystąpi   z wnioskiem o włączenie  przedmiotowego  projektu   uchwały  pod   
obrady  najbliższej sesji Rady,  tj. 29  listopada  2008r.  
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PUNKT  3 

Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały w sprawie  
uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007  rok -  druk nr 458 - 

 
Proponowane  zmiany w  budżecie Miasta  Gdańska  na rok  2007  w  zakresie  działania 
Komisji  omówiła  Pani Teresa  Blacharska  - Dyrektor  Wydziału  Finansowego. 
Powiedziała  między  innymi, że dzięki tej  zmianie  zmniejsza  się  zapotrzebowanie   na  
kredyt   o   kwotę 6.200 tys. zł., z  kolei  następuje  wzrost   dochodów miasta  o kwotę  
10.054 tys. zł  i zmniejszenie  wydatków  w  wysokości  3. 350 tys. zł.  
Budżet   w  zakresie    działania  tej Komisji,  to: 
• zwiększa  się  środki w Wydziale  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności  o  

kwotę  15  tys. zł. Są  to środki z  dotacji z Wojewódzkiego   Funduszu  Ochrony 
Środowiska na  realizację   projektu   edukacyjnego  pn.   Ekostrażnik  –wiem jak  chronić 
przyrodę.  

 
Komisja nie zgłosiła   uwag  do     zaproponowanych  zmian  w budżecie   i  bez dyskusji  
przystąpiła  do głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja  -  3 głosami za, przy  1  wstrzymującym  się  -    pozytywnie 
zaopiniowała  zaproponowane  zmiany w  budżecie  zawarte w  druku  nr 458  - 
w  zakresie  działania  Komisji  (Opinia  Nr 18-14/36-26/07) 
 

PUNKT   4 
Opiniowanie  projektu   uchwały  w sprawie  zasad ustalania i  poboru  oraz  
terminu  płatności i  wysokości  stawek opłaty targowej  na  terenie  Miasta 
Gdańska  - druk nr 453.  

 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówiła  Pani Teresa  Blacharska  - Dyrektor  Wydziału  
Finansowego. 
Powiedziała  między  innymi, że  ogólna  podstawowa  stawka  opłaty  targowej   wzrasta 
średnio o   2,2%.  Skarbnik Miasta  na  posiedzeniu   Komisji  Polityki Gospodarczej i 
Morskiej  w  ramach autopoprawki  uszczegółowił zapisy  w  załączniku  nr  1  do projektu  
uchwały   dotyczące  granicy  ładowności: - określając  jednoznacznie  powyżej  2,5  tony  
oraz powyżej  4  ton. 
 
Komisja nie zgłosiła   uwag  do   przedmiotowego  projektu  uchwały   i bez dyskusji  
przystąpiła  do głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja  -  3 głosami za, przy  1  wstrzymującym  się  -    pozytywnie 
zaopiniowała  zaproponowane    opłaty  targowe jak w druku nr 453 (Opinia  Nr 
18-14/38-28/07) 
 
 

PUNKT   5 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta 
Gdańska na  rok  2008  - druk nr 456 -  w zakresie  działania  Komisji. 
 
Pani Teresa  Blacharska  -  Dyrektor  Wydziału  Finansowego omawiając  ogólne   zapisy  
projektu   budżetu  powiedziała między innymi: 
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Planowane dochody budżetu  Miasta  na  rok  2008  - 1.575.853.288 zł   a wydatki  
1.799.724.955 zł.  
Budżet  zamyka  się zamyka  się deficytem, który  zostanie   pokryty  z  kredytów  
zaciągniętych w  bankach  krajowych: 
• w  Europejskim Banku Inwestycyjnym  -  29,8 mln zł 
• uzgodnione  są pożyczki na prefinansowanie projektów  finansowanych  z udziałem 

środków  pochodzących z  Unii Europejskiej  - kwota 10 mln zł. Ujęte  są  tylko  środki 
związane  z realizacją dotychczasowych projektów  finansowanych  przez Unię  
Europejską. W  budżecie  nie są  uwzględnione  środki  na  nowe  projekcje  czyli    na  
lata  2007 – 2013, czyli wszystkie  zadania, które  są na liście indykatywnej – 
przedstawione   w WPI, ale nie  znajdują się w budżecie miasta. Zadania  te zostaną 
wprowadzone w  chwili, gdy  zostaną  zatwierdzone  i  będą  przychodziły  
zawiadomienia o  dotacjach.  

Rozchody Miasta – przewidywana  jest  spłata  kredytów  i pożyczek zaciągniętych w  
poprzednich  latach. 
Projekt  budżetu  zakłada  utwozrenie  rezerw: 

• rezerwa   ogólna            -   5.900 tys.  zł 
• rezerwa  celowa             -   2.320  tys. zł, w ty,  800 tys. zł  na  zadania  i  zakupy  

inwestycyjne w dzielnicach.  
W  projekcie  budżetu  Miasta  przewidziano  również środki  na zwiększenie i  wynagrodzeń  
w  jednostkach organizacyjnych  miasta w  wysokości  ok.  6%.  
Po  stronie  dochodowej  jak  również  wydatkowej przyjęty   jest  wzrost  produktu  
krajowego  brutto (bkb) na  poziomie  5,6%.  
Wskaźniki  zadłużenia  przy planowanym kredycie  nadal będą  bardzo  dobre, ponieważ  
dług  nominalny na  koniec  2008  r. w  stosunku   do  dochodów  ogółem  wyniesie  34,5% 
natomiast  wskaźnik obsługi  długu   dochodów  ogółem  5,55%  przy wskaźniku  ustawowym  
15% . Wskaźnik ustawowy  długu nominalnego  wynosi  60%. 
Udział  wydatków majątkowych  w  wydatkach  ogółem   w projekcie  budżetu wynosi  24%  
w stosunku do  wydatków   ogółem.  Gdyby  w  budżecie   ujęte  zostały   środki w  
wysokości  116 mln zł przewidywane   z Unii - na zadania  ze  wspomnianej listy 
indykatywnej  - to o tą  kwotę wzrastały  będą  wydatki. Przede wszystkim  dotyczy  to Trasy   
Sucharskiego -  36 mln zł, Gdańskiego Projektu Komunikacji Miejskiej – 10 mln zł, Program  
Rewitalizacji Dolnego Miasta – 6 mln zł.  
 
Projekt  budżetu   Wydziału  Zarządzania  Kryzysowego i Ochrony Ludności   omówił  
Pan  Tadeusz  Bukontt -  Dyrektor  Wydziału.  
 

Bezpieczeństwo i porządek  publiczny 
Środki na  ten  cel zapisane  są: 
• w  Wydziale  Edukacji    - zakup  sprzętu  p.poż  dla  szkół (zalecenia pokontrolne)    - 200 

tys. zł  
• w Wydziale  Gospodarki Komunalnej  -  - program  poprawy bezpieczeństwa  w  ruchu  

drogowym  - 100 tys. zł. ( na  zapoczątkowanie projektu   TRISTAL) 
• w Wydziale  Spraw  Obywatelskich -   środki związane  z  poborem i rejestracja  

przedpoborowych  ( zadanie  zlecone)  205.062  zł.  
• W  Wydziale  Zarządzania  Kryzysowego i Ochrony Ludności  -  16.731.173 zł, w  tym: 

 Utrzymanie  obiektów  specjalnych  obrony cywilnej oraz  systemu  ostrzegania  i  
alarmowanie miasta  Gdańska                                                       -               112.481 zł 

 Działalność  miasta  na rzecz  tworzenia i  rozwoju   systemu zarządzania  
kryzysowego                                                                                  -              241.110  zł 

 Utrzymanie Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego   -              150.000  zł 
 Dofinansowanie  do utrzymania Komendy Wojewódzkiej  Policji               899.500 zł 
 Utrzymanie jednostek OSP w Gdańsku                                         -               472.700 zł 
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   Utrzymanie Komendy Miejskiej PSP w  Gdańsku                 -                  299.950  zł 
 Utrzymanie Straży  Miejskiej                                                 -                14.163.182  zł.  

• Dla Powiatowy Inspektoratu Nadzoru  Budowlanego  - nadzór  budowlany  - 122.326 zł 
• W Wydziale  Programów   Rozwojowych: 

 Modernizacja  skrzydła  C  budynku  przy  ul. Elbląskiej  -                 1.500.000 zł 
 Monitoring  wizyjny                                                           -                 1.500.000 zł 
 Budowa strażnicy JRG nr 2 przy  ul. Siennickiej (zadanie  zlecone)-  3.400.000 zł  

 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący Komisji 
Miasto płaci policji za  służbę  kandydacką, a  w policji  ciągle   są  wakaty.  
 
Pan  Tadeusz  Bukontt -  Dyrektor  Wydziału.  
Wyjaśnił, że służba  kandydacka  to jest jakby  zastępcza  służba  wojskowa i czy policja  
będzie miała wakaty  czy  nie,   to  to  się  realizuje. 
 

Wydział  Kadr  i Organizacji 
Projekt  budżetu  Wydziału  Kadr  i Organizacji  omówiła  pani Alicja  Bielińska – Łoza, 
Dyrektor  Wydziału. 
Budżet   tego  wydziału  związany  jest  z   funkcjonowaniem Urzędu  oraz   utrzymaniem 
jednostek pomocniczych  miasta.  
Plan  wydatków  na  2008r. Wydziału  to  kwota  75.651 tys. zł,  w  tym: 

 na   wydatki bieżące, rzeczowe    -  13.532 tys. zł 
 wynagrodzenia  i pochodne        -  62.121 tys. zł, w  tym  również  uwzględnione  są  

dotacje  na płace  i  jej pochodne  na zadania  zlecone. 
Zadania własne  i   wydatki  związane  z utrzymaniem  Urzędu  , szkolenia  płace  i  pochodne   
zamykają  się w  kwocie  71.974 tys. zł.  
Wydatki  związane  z utrzymaniem jednostek pomocniczych  zaplanowano  na  kwotę 197  
tys.  zł.  oraz  50  tys. zł  na przeprowadzenie  ewentualnych  wyborów  do  rad  
dzielnic/osiedli, jeżeli   takie   wnioski  wpłynął.  
Budżet  Wydziału  Kadr  i organizacji to również  niewielkie  dochody    z tytułu  wynajmu  
lokali -   kwota  300  tys. zł oraz  wpływy  z usług  (obciążenia  pracowników za  prywatne  
rozmowy  telefoniczne)-  kwota  14  tys. zł.   
Pani Teresa  Blacharska  dodała, że na potrzeby  Urzędu  zaplanowano  wydatki   
inwestycyjne  na: 
• zakup   sprzętu   biurowego  i odbudowa  sieci komputerowej  - 225  tys. zł,   
• zakup  sprzętu  informatycznego  - 200 tys. zł.   
• rozbudowę  i modernizację   budynku  Urzędu   oraz  sieci  teleinformatycznej  -  400 tys. 

zł.  
 

Kancelaria  Prezydenta 
Projekt  budżetu  Kancelarii  Prezydenta  omówił  Pan Rafał  Mańkus – pracownik 
Kancelarii. 
Budżet  Kancelarii  Prezydenta  na  rok 2008  zaplanowano w wysokości 3.154.794  zł. 
Największe  pozycje  to  wydatki  Referatu Spraw Zagranicznych, wydatkowane  na wyjazdy  
urzędników   oraz  koszt   obsługi   związana  z  wyjazdami  radnych Miasta  Gdańska.  
Kolejna  pozycja  w budżecie  to   budżet  Samodzielnego Stanowiska  ds. Koordynacji  
Współpracy. Ponadto     na  budżet    Kancelarii składają  się  wydatki  związane informatyka  
i komunikacją  społeczną – Biuro  Prasowe  oraz budżet  Głównego  Specjalisty Koordynatora  
ds. Bursztynu- są  to zadania związane  z  działalnością w Gdańsku  Światowej  Rady  
Bursztynu.  
 

Radny  Marisuz  Pankowski  - członek Komisji 
 Poprosił o   podanie  wszystkich  funkcji, jakie utworzono   w związku z przygotowaniem  do 
EURO 2012.  
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Odpowiedzi  na  to pytanie  udzielił  Pan Rafał  Mańkus – pracownik Kancelarii oraz  
Pani Teresa  Blacharska  - Dyrektor  Wydziału  Finansowego.  
 
Komisja  nie podjęła  dalszej  dyskusji  nt. projektu  budżetu  na  rok  2008,  w  związku z 
czym  przystąpiono  do  głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja  -  2 głosami  za, przy  3  wstrzymujących  się - pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy  projekt  uchwały,  tj. projekt  budżetu  Miasta  
Gdańska  na  2008  rok   w  zakresie  działania Komisji (Opinia Nr  18-14/39-
29/07) 
 

PUNKT   6 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie przejęcia  na własność gminy  
pojazdów  będących w  zarządzie Prezydenta Miasta Gdańska usuniętych  z 
dróg  publicznych  -  druk nr  431. 
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówił  Pan   Tadeusz  Bukontt – Dyrektor  Wydziału  
Zarządzania  Kryzysowego i  Ochrony  Ludności. 
Powiedział, że jest  to  juz  standardowa  uchwała, w  której  wnosimy o przejęcie przez 
Miasto  pojazdów,  pozostawionych przez  ich właścicieli  na terenie miasta. Jest  to  osiem 
pojazdów  wymienionych  i opisanych w załączniku  do przedmiotowego projektu  uchwały.  
Zgodnie  z  prawem  o  ruchu  drogowym, pojazd  pozostawiony  bez  tablic rejestracyjnym  
lub pojazd, którego  stan wskazuje na to, że  nie jest on  używany, może  zostać  usunięty  z 
drogi przez  Straż Miejską lub Policję. Pojazd  taki nie odebrany na  wezwanie  gminy przez 
uprawniona   osobę  w  terminie  6-ciu miesięcy od  dnia usunięcia, uznaje  się za porzucony z  
zamiarem  wyzbycia  się  i przechodzi na  własność  gminy z mocy  ustawy.  Przepis  ten  
stosuje  się  również  do  pojazdów,  co  do których  nie   ustalono  w terminie  6-ciu miesięcy  
osoby  uprawnionej    do  jego  odbioru. 
Zgodnie z   §  8 ppkt. 2  Rozporządzenia  Ministra  Spraw Wewnętrznych i Administracji z 
dnia 2  sierpnia 2002r. w  sprawie  usuwania pojazdów, o przejęciu  pojazdu  na własność   
gminy orzeka Rada  Gminy.  Wszystkie  pojazdy  usunięte   i wymienione w  załączniku  do  
uchwał są  wrakami i nie nadają  się  do dalszej  eksploatacji, a po  ich przejęciu  na własność 
gminy  podlegać  będą  złomowaniu. 
Miasto  z firmą  złomująca  ma   podpisana   umowę, że miasto nie ponosi kosztów  
związanych z transportem  wraku  na  złomowisko i jego  utylizacje. 
 
Komisja  nie podjęła   dyskusji  nt. projektu  budżetu  na  rok  2008,  w  związku z czym  
przystąpiono  do  głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5  głosami za  - pozytywnie  zaopiniowała  
przedmiotowy  projekt  uchwały  (Opinia Nr -14/40-30/07) 
 

PUNKT   7 
Opiniowanie  projektu  uchwały w sprawie Regulaminu  utrzymania czystości i 
porządku na  terenie miasta Gdańska  -  druk nr 437. 
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówił  Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  
Gospodarki  Komunalnej. 
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Powiedział, między  innymi, że dotychczasowa  uchwała   została   w sposób  zasadniczy  
przeredagowana  i przebudowana po  to,   aby  była   między  innymi  czytelniejsza. Z  uwagi, 
że   ilość  ustawowych zmian  była  duża  zrezygnowano  z  przygotowania    uchwały  w  
sprawie  zmiany  uchwały,  przygotowując w  zamian  uchwałę  nową  jak w druku  nr 437.   
W związku  z zmianą  ustawy  o odpadach zmieniła się klasyfikacja  odpadów   komunalnych 
w  § 5 ust. 1  wprowadzono  nowy  podział   rodzajów odpadów  komunalnych. 
Wprowadzono  również   obowiązek  odzysku  frakcji   biodegradowalnych z odpadów  
komunalnych.  Wiadomo, że Polska  przyjęła   dość  ostre  rygory   w tym  zakresie. Niestety, 
nasz  rząd   do tej pory nie był  przygotowany  na przygotowywanie  wniosków  na  
dofinansowanie projektów  nowelizacji  zakładów  utylizacji. Nie było  jasnych przepisów z  
tym  związanych.  Dzięki  utylizacji  nasze  składowisko odpadów   wydłuży  okres  swoich 
możliwości   eksploatacyjnych   15  do  65  lat.  Po  to,  aby  zakład  mógł  wykazać  efekty  
ekologiczne,  co   jest podstawa  do  dofinansowania ze środków  unijnych musi mieć  
zabezpieczone    właściwy  system  zbiórki  odpadów.  Dlatego  w  §  5  - w terminach  
wskazanym na  samym  końcu  uchwały w  § 36,  obowiązek segregacji   odpadów  u źródła.   
Segregacja  to będzie poprzedzona  szeroka  akcja   edukacyjna, z  którą   Urzędzie  
odpowiada Wydział  Środowiska, a  generalny  ciężar  spadnie na   zakład  utylizacji jako 
ostatecznego  beneficjenta. 
Koleje  zmiany  dotyczą : 
• § 8, który  został  zdefiniowany  na nowo. Dookreślono  obowiązki właścicieli     

nieruchomości, które będzie  można   lepiej  egzekwować.  
• §  14 -  normy     produkcji odpadów.  Bez  zmian  pozostawiono  normę   dotyczącą   

wytwarzania  odpadów  w domach mieszkalnych na poziomie  2,21 m3/mieszkańca/ rok. 
Pozostałe  normy  na  podstawie  badań  i analiz  zostały  zmienione  w stosunku   do 
obecnie  obowiązujących. Jednakże w naszym odczuciu są  one  rzetelne   i prawidłowe.  

• § 16  -  w ust.  1  mowa,  że w  zasadzie nie można  gromadzić  odpadów  w workach.  
Można,  ale  tylko  wtedy, kiedy  system pojemnikowy jest  niewydolny. Mówi o tym  
zapis ust. 2. W  ust. 5  wprowadzono zakaz stawiania  pojemników  do  gromadzenia  
odpadów w  pasach  drogowych. Do dzisiaj  funkcjonowało 5  różnych  wielkości 
pojemników  stosowanych  w Gdańsku  - obecnie  nie  narzucamy  tej  wielkości, 
likwidujemy  limity. 

• § 20   dotyczy   organizatorów  imprez  a § 21   stałej gastronomi.  Oby dwaj    muszą  
zapewnić   gromadzenie  tłuszczów  w szczelnych pojemnikach dostarczanych  przez 
odbierających. 

• § 27 -  mówi  o   gospodarce odpadami  niebezpiecznymi. Do  tej pory nie było  takiej  
regulacji.    §  28 mówi z kolei o  zużytym  sprzęcie elektrycznym i  elektronicznym.  

• § 30  -  wprowadza  nowe  normy  poziomu  odpadów biodegradowalnych,  co  wynika  z 
ustaw i porozumień  unijnych.  

• § 31 – w  sposób  jasny i bezsporny  precyzuje,  że  odpady komunalne  z Gdańska   mają  
być  wywożone  tylko  i wyłącznie d o Zakładu  Utylizacyjnego  w Gdańsku. Jest  to  dość  
istotny zapis, z  uwagi, że  Zakład, a by  uzyskać  założony   efekt   ekonomiczny musi   
wykazać  się  również  odzyskiem   tych  odpadów. Jeżeli zabraknie jemu  tego  
strumienia,  to  wówczas  tego  efektu może  nie  uzyskać i Unia  mogłaby  wystąpić  o  
zwrot  dotacji.  

• §  36 –  określa  trzy   terminy  wprowadzenia   obowiązków  zawartych w  tej  uchwale:  
od 1 lipca  2008r. -  wprowadzenie segregacji  odpadów w  zabudowie   jednorodzinnej i  
zbiórki  odpadów  niebezpiecznych;  od  1 stycznia  2009r. – selektywna   zbiórka  
odpadów w  zabudowie wielorodzinnej  a  od   1  stycznia  2012 roku -  w  zabudowie   
wielorodzinnej   wysokiej.  
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 Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący Komisji 
Powiedział, że  jego zdaniem zapis § 36  mówiący  o obowiązku  odprowadzania  odpadów  
do  Zakładu  Utylizacyjnego  -  to  monopol  jednego zakładu.  zapis. Do tej  pory  mogłem  
sobie wybrać   zakład  najtańszy . 
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Zapis  ten  mówi  o  odpadach  zebranych, natomiast  Pan, jako właściciel  odpadów może  z 
nimi pojechać  gdziekolwiek. Z kolie,  jeżeli  Pan  zawiera  umowę    na wywóz  odpadów,   
to  w tej umowie  trzeba  wskazać  zakład  utylizacji.  
 
Radny  Zdzisław  Kościelak  - członek Komisji 
Uchwała    pełna   słusznych zapisów,  ale   ma  obawy,   co  do jej  realizacji. Np.  §  7  - 
dotyczący  sprzątania   śniegu błota   itp.  przez   właścicieli nieruchomości. Jak  do tej  pory  
ścigani   są  właściciele nieruchomości  prywatnych  są  ścigani,  właściciele   nieruchomości 
komunalnych,  czyli  miasto  - nie . Obawiam  się, że  ta  uchwała  w tym  względzie  nic  nie 
zmieni.  
Wyraził  swoje  scepytczne  zdanie  co  do  terminu     1  lipca 2008  - jego  zdaniem  jest  to 
termin  zbyt  krótki.  
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Powiedział, że  Miasto  nie  ucieknie  od konieczności  modernizacji  Zakładu  Utylizacji, 
która  to  decyzję  Rada  Miasta  podjęła  już dawno  temu, a  wczoraj  miejsce  maiło  
uroczyste  podpisanie  umów.  Bez  tych  wszystkich  zapisów  Zakład  Utylizacyjny  może 
nie  spełnić  warunków, jakie podał  we   wniosku  o  unijne  dofinansowanie.  
W związku z  tym, przedłużanie  tych  terminów byłoby  w niezgodzie  z  założeniami  Z-du  
Utylizacyjnego, jakie podał  we  wniosku i studium  wykonalności  tego  projektu. 
Czy  1 lipca  2008   jest  terminem  krótkim  i   co przedsiębiorcy  powinni  zrobić? Tak  
naprawdę  przedsiębiorcy  powinni   dostosować  swoje  samochody  do  wywózki nie  
jednofrakcyjnej,  ale  dwufrakcyjnej. W  moim odczuciu nie jest  to wielki  problem, bo  
wystarczy    przegrodzić  komorę  samochodu, albo     wozić  jednym  samochodem  jedną  
frakcję a  drugim   samochodem, druga  frakcję i tak  skalkulować  swoje usługi.  
 
Radna   Agnieszka  Pomaska   
Czy  ta  uchwała  z ostałam  z kimś skonsultowana? 
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Odpowiedział, że wszystkimi,  z  którymi powinna  być -  mam na  myśli wszystkie służby  w 
mieście. Jeśli  chodzi o  służby  zewnętrzne,  to z Powiatową  Stacją  Sanitarno-
Epidemiologiczną.  
 
Radna   Agnieszka  Pomaska   
Mam na myśli  jakieś  grupy mieszkańców. 
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Tak, byłą  informacja  w internecie, gdzie  zrobiona  była  debata  na ten  temat i w  ten  
sposób  zbieraliśmy  informacje.  
 
Pan Maciej Lisicki  -  Zastępca  Prezydenta  Miasta  
Dodał, ze   lokalna prasa  pisała,  że  projekty te  są  w  internecie  i zapraszamy  do  dyskusji.      
 
Radna   Agnieszka  Pomaska   
Poprosiła,  aby w przyszłości   informować  radnych  o  tego  typu  konsultacjach. 
 

Radny   Mariusz  Pankowski  - członek Komisji 
Jaką   formę  przybierze akcja  edukacyjna? 
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Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Różnorodną  - na  pewno   gry  i  zabawy,  ulotki, konkursy, spoty  telewizyjne i  reklamy. Za  
akcję   edukacyjna  odpowiada   Wydział  Środowiska.  
 
Na  tym zakończono  dyskusję, w  związku z czym przystąpiono  do   głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja -  3 głosami za, 2  głosach wstrzymujących  się  - pozytywnie  
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały (Opinia  Nr 18-14/41-31/09)  
 
 

PUNKT   8 
Opiniowanie  projektu uchwały  w sprawie   obowiązków  osób utrzymujących  
zwierzęta domowe, wyłapywania  bezdomnych zwierząt oraz zasad utrzymania  
zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji  rolniczej  -  druk 
nr 436. 
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówił  Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  
Gospodarki  Komunalnej. 
Uchwała  dotyczy  obowiązku  osób utrzymujących  zwierzęta   domowe  oraz   zasad  
utrzymywania   zwierząt gospodarskich. Mówimy  tutaj  o  wszystkich   zwierzętach,  gdyż  
opieramy  się na  ustawie  o utrzymaniu porządku   i czystości w  gminach, a  ustawa  ta  
nakłada   na  Rade Miasta   obowiązek podjęcia  takiej  uchwały. 
Podobnie jak  w  uchwale  poprzedniej ilość  wprowadzonych zmian  i  przeredagowania   dla  
lepszej  czytelności  spowodowało, że nie  zaproponowaliśmy   Państwu  uchwały  o zmianie  
do poprzedniej  uchwały,  tylko  nowy  tekst  Regulaminu.  Niektóre   rzeczy  się  powtarzają, 
ale  dla  lepszej  czytelności  zostały    przeredagowane. Regulamin  nie  dotyczy   gołębi, 
gdyż  zgodnie  z prawem  są  to zwierzęta kolekcjonerskie, których nie może  dotyczyć  ten  
regulamin. 
Istotne zmiany  w  uchwale  to: 
• § 1  -  słowniczek , aby  było  wiadomo, o czym   w  treści  jest  mowa. 
• §  2, ust. 1: Zapis  pkt.  2 -  nadal   nakłada  obowiązek sprzątania  po  zwierzętach,  z  

tym, że wyłączone  z tego  obowiązku   zostały  osoby  niewidome.   W  punkcie  5  
wprowadzamy  obowiązek     wyprowadzania  psów, nie   tylko  na  smyczy,  ale  również  
w  kagańcu. W punkcie  6  wprowadzamy  obowiązek  dla  właścicieli psów  ras  
uznawanych  za  agresywne, że  mogą być  one  wyprowadzane  tylko  i wyłącznie   pod  
opiekę   osób dających  gwarancję  opanowania  psa.  

• §  3  -   w ust.  1 pkt. 5  mówi  o zakazie wprowadzania  psów  do   sklepów,  zakładów . Z 
kolei  w ust.  2  wyłączamy  z  tego zakazu   psy  przewodników.     

• § 4  -  z  obowiązku  rejestracji   wyłączono   koty. 
• § 6 -  nowy  zapis  mówiący  o   tym, że osoby  utrzymujące  gady, płazy i ptaki  

zobowiązani są   do  zabezpieczenia  ich przed wydostaniem   się  z pomieszczenia.  
• §  7  -  nowy  zapis  wprowadzający zakaz   zakopywania zwierząt. Zbiórką zwierząt  

padłych  zajmuje  się  ZDiZ  na  terenach  publicznych, natomiast  każdy  właściciel  
powinien  padłe zwierzę zawieźć  do weterynarza,  który  pobiera  za  to opłatę  i  na  
podstawie  zawartych  umów  przekazuje  to zwierze wyspecjalizowanym  zakładom.  

• §  8 -   ust.  6   mówi  o tym, że  schronisko, które  przetrzymuje znalezione  zwierzę po  
14  dniach – o ile  nie znajdzie  się  właściciel, ma  prawo  adoptować    to  zwierzę.  Ust.  
7  - mówi, że  właściciel   ponosi koszty  za  przetrzymywanie   złapanego  zwierza  do 
momenty   jego  odbioru  lub zrzeczenia  się praw  do niego. Ust.  8  z kolei mówi  o tym, 
że  koty  odłowione i  wysterylizowane  można  wypuszczać  na zewnątrz, gdyż  nie  będą  
stwarzać  problemu  niekontrolowanego  rozmnażania się.  
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• §  9   - zakazuje   utrzymywania    zwierząt  gospodarskich na terenach  wyłączonych z 

produkcji  rolnej  - na terenie miasta   Gdańska  jest ponad  1800  gospodarstw  rolnych, z 
czego  ok. 120  właścicielami  są  podmioty  gospodarcze  a  pozostałe  to  gospodarstwa   
prywatne.  

• § 10  -mówi o  tym, że  osoby, które  utrzymują  obecnie  zwierzęta  maja  rok  czasu  na   
to,  aby  ich w ten  sposób  nie  utrzymywać.  

• §  13  ust.  2  -  proponujemy  w  ramach  autopoprawki  wykreślić  ten  zapis, z  uwagi  na  
to, że w  mieście  obowiązuje    uchwała    w  sprawie  utrzymywania zwierząt  
gospodarskich . czyli  ta  uchwałą  w  połączeniu  z § 9  omawianego  dzisiaj  projektu  
uchwały  mówi o  tym, że nie   będzie ona   dotyczyć  całego  miasta, a jedynie  terenów   
rolniczych.  

 
Radny  Bogdan  Oleszek  - członek Komisji 
Odnośnie  obowiązku  wyprowadzania  psów  w kagańcach  -  jestem  zwolennikiem, aby 
kagańce  zakładać  psom ras  ostrych i im  pochodnych, mieszańcom  tych  ras. Dobry jest 
zapis  mówiący, że  to nie dzieci  powinny  wyprowadzać   psy,  a  osoby,   które  są w  stanie 
nad nimi  zapanować.  
Zgodnie z   tą  uchwałą  to  yorki, jamniczki,  szczeniaki,  itp.  powinny być  wyprowadzane  
na  smyczy, dlatego  jestem  przeciwny   takiemu    zapisowi, gdyż nie  chciałbym  się  
narazić   na śmieszność.   Zapis  ten powinien  dotyczyć  tylko  ostrych  ras, psów. Prze    
Popieram zapis  mówiący  o obowiązku  sprzątania, ale należałoby   jednocześnie szukać  
innych   rozwiązań, np.  wyznaczać miejsca,   może  nałożyć  opłaty  na właścicieli i   
sprzątać.  Dzisiaj jest  dużo  problemów  związanych ze sprzątaniem,  chociażby  gdzie  to  
wrzucać, gdzie kupić  torebki. 
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Czy  ktoś z Państwa  może wymienić  rasy  agresywne i ile  ich  jest?  Czy  ktoś  z Państwa  
odróżnia   każdą  rasę   agresywną?   Rozumiem, że  Państwo  oczekujecie, że  każdy  strażnik 
miejski  będzie  przeszkolony  w zakresie  odróżniania  rasy   agresywnej i  nieagresywnej i  
w  zakresie  odróżniania mieszańców   tych  ras?  Z jednej  strony  na  szali można 
powiedzieć, ze  jest  śmieszność  radnego a na  drugiej  szli jest  odpowiedzialność  radnego 
za  mieszkańców.   
Jeśli  mam stawiać  na  szali  interesy    ludzi  i  zwierząt, to niestety, ale  stawiam na  interes  
ludzi. Zgadzam  się  na  to, żeby  zwierzęta  wśród   nas  mieszkały  i żyły, ale  pod 
warunkiem, że nam nie szkodzą. Zdaje  sobie   sprawę, że  ratlerek,  jamnik, york w kagańcu  
-  to śmieszne  i żałosne. Ale  też uważam, że  strażnik miejski  jestem  człowiekiem i potrafi  
gradować  wymiar  kary w  zależności  od  jego  subiektywnej oceny  zagrożenia – od  
pouczenia  do mandatu. Obywatel ma  prawo nie przyjąć  mandatu, ma  prawo  odwołania  się  
do sądu  grodzkiego. Ja Państwu na  sesję  przyniosę  dziesiątki  wydruków  mówiących o 
pogryzieniu przez  psa – nie przez  rasy  agresywne, ale przez  zwykłe psy.  Jak  zachowa  się  
pies  na  smyczy na  przejściu  na   pieszych  jak nagle  samochód  głośno  zatrąbi, zahamuje  
z piskiem opon  a  obok będzie dziecko, które  się  przestraszy – czy  pies  ucieknie  czy może    
ugryzie? Nie wiemy,  to jest miasto, gdzie  takich   splotów  sytuacji  jest   dużo.  Ja  wolę  
narazić  się na  śmieszność niż  na  to, że  za  rok czy  dwa  przyjdzie  do mnie  zapłakany  
rodzić, który powie, że gdyby był  obowiązek kagańców  to moje dziecko nie byłoby  
pogryzione przez  psa.  
Generalnie mamy  psy  małe  i  duże,  ale  też  nie wiemy  „ na  oko”,  gdzie  jest ta  granica, 
Mamy  psy nieagresywne, agresywne  i  ich   mieszańcy-  też nie  rozróżniamy.  
Analizowaliśmy  możliwość  innego   zapisu, bo  zdajemy  sobie  sprawę, że  proponowany 
jest  ostry  i  prosty  do  egzekucji., bo  pies ma  kaganiec, albo  go  nie ma.  Nie mamy  
pomysłu na  to, aby te  psy  odróżniać  a  strażnik miejski ma  cały  wachlarz  kar – od  
pouczenia  do  kary  pieniężnej. Jeśli Państwo macie inny  pomysł,  to  bardzo  proszę.  
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Radna   Agnieszka Pomaska 
Problemem jest  sprzątanie  po  psach, ale na to nie mamy  pomysłu. Nie jest  problemem 
nawet  sprzedaż  tych  woreczków,  ale  nie ma  tego  gdzie  wyrzucić  - prosiłabym  o  
rozważenie  tego.  
Chciałam  zauważyć, że w §  2  pkt. 1  ppkt 6  - wprowadzamy  konieczność  rozróżniania   
ras  przez  strażnika miejskiego. Zapis   ten  brzmi: wyprowadzanie  psów duży  wyłącznie  
pod  opieką osób  dających  gwarancję opanowania psa w momencie  rozdrażnienia. 
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej. 
Zastanówmy  się, czy  tego  zapisu  nie  rozszerzyć  do  wszystkich  psów, a nie  tylko  
dużych  i agresywnych.  
 
Radna   Agnieszka Pomaska 
Zgadzam  się z  tym, że właściciel powinien  panować  nad  psem. Pojawia się  tutaj  problem  
uznaniowości, którą  z uchwalanego  prawa  winniśmy  wykluczać. Oczywiście,  że  nad  
psem  trzeba  panować, ale  czasami  dorosły mniej zapanuje  nad  psem niż  niepełnoletni.   
Wyprowadzanie  psów na  smyczy i w  kagańcu  -  do  tej pory  był  obowiązek 
wyprowadzania  psów  na  smyczy. Czy  to  było   przestrzegane?  Uważam, że  to  prawo   
nie jest  odpowiednio  egzekwowane/. Proponowałabym, aby  komisja  złożyła  zapytanie  - 
ile  mandatów  z tego  tytułu  zostało  nałożone?  Jeśli pies   jest  na smyczy  a  osoba  go  
prowadząca  jest  osobą  odpowiedzialną  i panuje  nad  tym psem  to ja nie widzę  
zagrożenia.  
Nakładanie  obowiązku   nakładania  kagańca każdemu  psu   w każdej  sytuacji kiedy  z nim  
wychodzimy, każdemu  psu  jest  moim zdaniem  śmieszne.   Za  takim zapisem  nie   
zagłosuję.  
W § 3 pkt. 1 jest określenie  „samopas”  -  rozumiem  znaczenie, natomiast  nie jestem  pewna  
czy możemy  użyć  to  słowo. 
Zapis  § 3  pkt. 5   zakazuje  wprowadzania   zwierząt  domowych  do sklepów, zakładów  
produkcji  spożywczej,  zakładów usługowych   itd. ...których  administracje  wprowadziły  
taki  zakaz. Rozumiem, że  zależy  to  od  konkretnego  budynku, firmy,  sklepu?  
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Jest zakaz. 
 

Radna   Agnieszka Pomaska 
Nie  mogę  wejść  z psem  do sklepu  z artykułami  dla  zwierząt? To jest  bez  sensu. 
 

Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
To nie  jest  bezsensu. Powiem więcej – nie należy  wprowadzać  zwierząt  do  sklepu ze  
zwierzętami,  bo zapach innych  zwierząt .... powoduje, że zaczynają wariować.  
 
Radna   Agnieszka Pomaska 
Uważam, że  akurat  te kwestie  powinny  regulować  poszczególne  sklepy, zakłady.  
Zapis  § 9   dotyczy  tylko  OKAZ-u  we Wrzeszczu, czy inne  obiekty? 
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Jak powiedziałem,   na terenie Miasta  Gdańska  jest 1800  gospodarstw  rolnych i w  tym  
zapisie  mówimy, że  zwierząt  gospodarskich nie  można  utrzymywać  w mieście  na 
terenach  wyłączonych z produkcji rolnej. Co  do OKAZ-u nie  znam  funkcji dla tego  terenu 
. 
Radna   Agnieszka Pomaska 
Z kim  uchwała  ta  była  konsultowana?.  
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Z Towarzystwami Opieki nad  Zwierzętami, również była w internecie i podlegała  
konsultacji  społecznej. 
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Radna   Agnieszka Pomaska 
Tak naprawdę nikt z  radnych   o tych  konsultacjach  nie wie,  dowiadujemy  się  o  tym po  
fakcie.  
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
W  Dzienniku  Bałtyckim  był  artykuł, który mówił  o  tych  pomysłach  i zachęcał  
mieszkańców  do  dyskusji  w  internecie.  
 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Zgadzam  się generalnie ze  wszystkimi uwagami  mojej przedmówczyni.. Mam jeszcze  
uwagę  dotyczącą  zapisu, mówiącego  o  zwierzętach  padłych. Obawiam  się, że  osoby  
starasz  i  biedne  będą  te  zwierzęta w rzucały  do pojemników na  śmieci,  co  może  grozić  
epidemią.  
 

Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Panie  Przewodniczący  mówi  pan o zachowaniach  ludzkich a nie  o przepisie.  
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Tak  samo  jak przepis   o złomowaniu  samochodów. Chcemy  tylko, aby  ludzie  którzy  
maja   zwierzęta  czuli  się za  nie  odpowiedzialni  - od  początku  do końca. Nie ma 
obowiązku  trzymania  zwierząt  domowych.  
 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Wprowadza się   różne  ulgi  dla  osób  starszych  i tutaj można  by  również  nad  tym 
pomyśleć. Jestem z wykształcenia  prawnikiem i nie ma  dla mnie  nic  gorszego niż  prawo, 
które nie jest egzekwowane. Czy  są dane  mówiące o  tym,  ile  osób zostało pogryzione  
przez  psy będące  na smyczy.  
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Nie mamy  takich  danych . 
 

Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
To, że nie mamy jeszcze przypadków, że  pies na  smyczy nikogo  nie  ugryzł,  to  nie  
znaczy, że  to nie może  się  zdarzyć. Powinniśmy  mieć  pewną zdolność  przewidywania   
określonych  sytuacji a nie reagowania  post  faktum. Cieszyłbym się, aby nie było ani 
jednego  takiego przypadku.   Ja   również  boję  się  psów  i uważam, ze  psy powinny  
chodzić  na smyczy i w kagańcu. Miasto  jest  dla  ludzi nie  dla psów. Jeśli  ktoś  chce mieć  
psa to  niech  się  dostosuje  do  pewnych  reguł  tak, aby inni nie musieli  się  bać. To  jest 
taka  sama  sytuacja  jak zakaz  palenia  w miejscach  publicznych – niech  wszyscy  czują się  
bezpiecznie.  
Nie chciałbym,  aby w Gdańsku miały  miejsce  przypadki  pogryzienia ludzi  przez psy. Nie 
mam innego, lepszego  sposobu, jak  proponowany zapis.  
 

Radny  Zdzisław  Kościelak  - członek Komisji 
Ten  temat  co jakiś  czas  wraca. Byłem  radnym  kadencji 1994-1998również  była debata na 
ten  temat i pomimo  6-7  ugrupowań, sala  podzieliła  się  na  dwie   grupy  -   posiadających  
psy i nie posiadających  psów. Ja  psa nie posiadam, ale generalnie   nakreślony  w tej  
uchwale  kierunek  mi odpowiada. Miasta   jest  dla  ludzi a nie  dla  psów. Prawda  jest  
również  to, że  strażnik nie  będzie  się kierował  rozsądkiem, ale  przepisem. Może jednak   
należałoby  spróbować  zrobić  parę  korekt.  
Mam  wniosek, aby Komisja  dzisiaj  nie opiniowała  tego  projektu  uchwały.  Również  nie   
dyskutować  tego na  najbliższej   sesji,  bo  i tak  program  jest  bardzo  przeładowany. Jeśli 
poczekamy z  tą  uchwała  do  stycznia  to  też  chyba nic  się  nie  stanie.  
Należałoby  rozważyć  parę  zapisów    jak np. w  § 2 ust. 1: 
• pkt. 5  -  wyprowadzanie   psów  na smyczy   lub w kagańcu. 
• pkt.  6  -  tam  dodać:   na  smyczy  i w  kagańcu. 
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Jeśli  chodzi o  sprzątanie,  to ten zapis  należy  pozostawić.  Sprzątać  należy  czy  są  
pojemniki, czy ich  nie ma.  
 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Dawanie  żółtych  kartek przez  strażników  miejskich  za  nie sprzątanie  po  psach,  to jakaś  
paranoja i oburzające.   
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
To miało miejsce  w  pierwszej  połowie  roku,  jako  akcja  edukacyjna. . dawanie  żółtych  
kartek  juz  skończyło 
 

Radny  Zdzisław  Kościelak  - członek Komisji 
Ja  psa  nie  mam i nieraz  śmieszy  nas, ze   gdzieś  tam powstał  cmentarz    zwierząt. Wiem, 
że są  ludzie przywiązani    do  swojego  zwierzęcia i traktują  go  jak  swojego  członka   
rodziny  i po jego śmierci  niechętnie  go oddają  do  utylizacji.   
Generalnie  tok  myślenia  podoba  mi  się, ale  należałoby  rozważyć jeszcze  parę rzeczy i  
nie  procedować  tego  projektu  uchwały  na  tej  sesji. 
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Możemy  to    procedować  nawet  w  styczniu, dlatego zdejmiemy  ten  projekt  uchwały  z  
najbliższej  sesji.  Oczekujemy  natomiast   uwag i propozycji  zapisów 
 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Problem jest  w tym, że dla małych  piesków  nie ma kagańców. A niektórzy nawet  mówią że  
małe  psy  są  bardziej  złośliwe  niż  duże.. 
 
Radny  Mariusz Pankowski – członek Komisji 
Wg mnie z punktu  widzenia właściciela   sklepu  dla  zwierząt byłoby  wskazane  
wpuszczenie   do  niego  zwierząt..  
 

Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Przeredagujemy  ten zapis.  Każdy  właściciel  lokalu ma   prawo  wprowadzić  zakaz, albo  
nie. Proponowany  przez  nas  zapis  ma  na  celu  ochronę  ludzi. Jeśli ktoś  z Państwa ma  
inny, lepszy  pomysł   to   jak  go  kupię.  
 
Radny  Mariusz Pankowski – członek Komisji 
Czy  termin  14   dniowy  na  adopcję psa nie jest terminem zbyt  krótkim  i  z  czego  to  
wynika.  
 
Pan    Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej 
Jeśli  właściciel  wypełnił  swój  obowiązek  i oznakował   swojego  psa,  to  schronisko  wie,  
gdzie  znaleźć  właściciel i może  go  wezwać. Jeśli  nie przyjdzie po  tym terminie   należy  
uznać, że  pies  nie ma  właściciela.  I może  oddać  go  do  adopcji. Termin  ten  jest  
spowodowany ochrona przed  przepełnieniem, gdyż trudno nam  się  zgodzić  na  długi okres  
przetrzymywania   zwierzęcia nie mając  gwarancji, że   właściciel  się  znajdzie. .  
 
Radny   Bogdan Oleszek  - członek  Komisji 
Proponowałbym    wprowadzić nowy  zapis: 
• § 2 ust. 1  pkt. 5  „ wyprowadzanie  psów  na  smyczy a  psów ras  uznawanych za 

agresywne lub ich  mieszańców  na smyczy i  w kagańcu”  
• § 2 ust. 1  pkt. 6 „wyprowadzanie  psów  wyłącznie  pod  opieką  osób  dających  

gwarancję opanowania  psa  w  momencie  rozdrażnienia”  
 
Radny  Sylwester   Wysocki  - członek  Komisji 
Jeżeli  administracje  tekst    tej  uchwały   dosłownie  i  go  rozwieszą na  osiedlach,  to nie  
będzie można wejść  z psem  do  gabinetu  weterynaryjnego.  
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Radny  Zdzisław  Kościelak   - członek Komisji 
Wnioskuje  o  nie opiniowanie  dzisiaj  tego  projektu  uchwały i zdjęcie  go z  porządku 
najbliższej  sesji.  
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Ja mogę    tutaj   obiecać, że  zdejmiemy ten  projekt  uchwały  z  porządku   najbliższej, 
niemniej Komisja   może  podjąć  wniosek  o jego  nie opiniowanie  i zdjęcie z  porządku sesji 
w   celu  dalszych prac  nad nim.  Przyznam, że  wiele  uwag  Komisji  jest  słusznych . 
 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Ponieważ   członkowie    Komisji  wyrazili  tutaj szereg  wątpliwości,  to przekażemy  je  
wnioskodawcy  z  prośbą  o  ich  uwzględnienie.  
 
Pan Maciej Lisicki  - Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska  
Dobrze  byłoby, żeby pozostał  tylko jeden  punkt  sporny -  czy w kagańcu  czy  bez.  
Pozostałe  uwagi  są  moim  zdaniem  słuszne i  dopracujemy   inne  zapisy tak, aby nie  były  
one  juz  sporne.  Przygotujemy  wersję  ostateczna   Komisje  dokonają   ewentualnych  
poprawek.  
 
Radny   Bogdan Oleszek  - członek  Komisji 
Stawiam  wniosek  o głosowanie dzisiaj nad  tym projektem  uchwały.   
 

Ustalenia: 
Radny  Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji  
Wniosek   dalej  idącym  jest  wniosek radnego  Zdzisława Kościelaka   o nie opiniowanie  
dzisiaj  tego   projektu  uchwały.. Kto z Państwa  Radnych  jest za   takim  wnioskiem? 

• Za   2  osoby, przy  2 przeciwnych  i  1  wstrzymującej  się . Wniosek nie uzyskał  
większości 

 
W związku z powyższym Przewodniczący   poddał pod  głosowanie  przedmiotowy   projekt  
jak w  druku nr 436? 
Za  pozytywnym zaopiniowaniem  oddano  1  głos, przy  3  przeciwnych i  1 głosie  
wstrzymującym  się. Opinia  negatywna  - Opinia  Nr 18-14/37-27/07 
 

PUNKT  9 
Informacja  przewodniczącego  Komisji w  sprawie: 

• dalszych prac  nad   Statutem Miasta   Gdańska, 
• jednostek  pomocniczych  miasta.   

 
Przewodniczący Komisji  poinformował, że: 
• Zespół   w  styczniu  2008r.  podejmie pracę  nad   Statutem Miasta  Gdańska. 
• Na  najbliższej  sesji Rady w  Komunikatach    Komisji  poinformuje  o  prowadzonych  

analizach  podziału  miasta  na  jednostki pomocnicze.  Ewentualnych  propozycji, 
przemyśleń   radnych Komisja oczekuje  do  końca  stycznia  2008r.  

Radny  Mariusz  Pankowski poinformował, że  w poprzedniej   kadencji  był  opracowany 
projekt  uchwały  rozdzielający    jednostkę  Stogi (z  Przeróbką)  na  dwie niezależne  
jednostki,  tj.    jednostka   pomocnicza  Stogi i jednostka pomocnicza  Przeróbka. Uchwała  ta 
nie  została podjęta. Na   bazie    tej  uchwały       Stogi i Przeróbka  złożyły  osobno  podpisy  
do przeprowadzenia  wyborów. Na  Stogach, wielkim  wysiłkiem  zebrano kilka  tysięcy  
podpisów  -  czy  tych podpisów nie można zaliczyć. 
Przewodniczący  Komisji   poinformował, że  zapozna się z  tematem i  zasięgnie opinii  
prawnej w tej  sprawie. .  
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PUNKT   10 
Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 

 
Przewodniczący Komisji  poinformował, że: 
• Uwzględniono  wniosek Komisji,  aby   w trasach  ścieżek  rowerowych   układano „rurę”, 

w której w  przyszłości  będzie  światłowód. 
• Jest 1.500  tys. zł   w  przyszłorocznym  budżecie  Miasta  na monitoring i należy 

zastanowić  się,  gdzie   go  realizować   montować  kamery.   Również  na   posiedzeniu  
w  grudniu  br. Komisja  poprosi     Dyrektora  T.  Bukontta  o  informację, jak  wygląda  
kwestia  pozyskania  20  mln  zł  z funduszy  unijnych  na   monitoring.  

 
Radny  Sylwester   Wysocki   - członek Komisji  zawnioskował  o  przekazywanie  
członkom Komisji  -  do ich  skrytek-  kserokopii wystąpień,  wniosków, zapytań  itp. 
wychodzących z  Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  do Prezydenta   Miasta  i  Jego  
Zastępców  i  udzielonych  odpowiedzi .  
 
 
Komisja, jednogłośnie  -  4  głosami -  podjęła  w/w   wniosek.  
 
 
Na  tym  zakończono   posiedzenie  -  godz.  17,30  
 
 
                                                                                       Przewodniczący  Komisji 
                                                                                 Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                        Jarosław  Gorecki 
 
 
Protokołowała: 
 
Bogusława  Pieklik 


